

Title (en)  
ABRASION-TYPE SPLITTING UNIT.

Title (de)  
ABRASIVE SPALTEINHEIT.

Title (fr)  
UNITE DE CLIVAGE PAR ABRASION.

Publication  
**EP 0396711 A1 19901114 (FR)**

Application  
**EP 89912636 A 19891027**

Priority  
FR 8814318 A 19881103

Abstract (en)

[origin: WO9005053A1] Abrasion-type splitting unit for splitting an ingot (143) made of hard material into a plurality of plates. The unit consists of two identical, horizontal and parallel wire guide cylinders (136, 137), arranged facing one another and turning synchronously, a wire (144) which unwinds from a supply coil (139) and is then wound under tension around the wire guides to form at least one set of cutting wires before being re-engaged by a take-up coil (148), and an actuator (129) operating according to a vertical axis (Z) passing through the centre of gravity of an ingot (143) in order to hoist a bracket (119) carrying the ingot and press it against the set of cutting wires. The unit comprises, in particular, a supporting structure (102) consisting of a single component, which is symmetrical to the median vertical plane, and perpendicular to the wire guides, the supporting structure possessing two upper lateral flanges (111, 112) which carry on both sides the wire guides (136, 137), with the guide means (123) of the bracket (119) carrying the ingot (143) located in the lower part.

Abstract (fr)

Unité de clivage par abrasion pour la découpe d'un lingot (143) de matériau dur en une pluralité de plaquettes. Cette unité comprend deux cylindres guide-fils (136, 137) identiques, horizontaux, parallèles, disposés en vis-à-vis et tournant en synchronisme, un fil (144) dévidé d'une bobine d'alimentation (139) puis enroulé sous tension autour des guide-fils pour former au moins une nappe de coupe avant d'être repris par une bobine de réception (148), et un actuateur (129) agissant selon un axe vertical (Z) passant par le centre de gravité du lingot (143) pour lever une console (119) supportant ce lingot et l'appliquer contre la nappe de coupe. Plus particulièrement cette unité comprend un bâti (102) monobloc symétrique par rapport au plan vertical médian, orthogonal aux guide-fils, le bâti présentant deux flasques latérales supérieures (111, 112) qui supportent de part et d'autre les guide-fils (136, 137) et comportant en sa partie inférieure des moyens de guidage (123) de la console (119) supportant le lingot (143).

IPC 1-7

**B23D 57/00; B23Q 1/02; B28D 5/04; B28D 7/02; B28D 7/04**

IPC 8 full level

**B23D 57/00** (2006.01); **B23D 59/04** (2006.01); **B23Q 1/01** (2006.01); **B28D 1/08** (2006.01); **B28D 5/00** (2006.01); **B28D 5/04** (2006.01)

CPC (source: EP KR US)

**B23D 57/0038** (2013.01 - EP US); **B23D 59/04** (2013.01 - EP US); **B23Q 1/015** (2013.01 - EP US); **B28D 5/0076** (2013.01 - EP US);  
**B28D 5/0088** (2013.01 - EP US); **B28D 5/04** (2013.01 - KR); **B28D 5/045** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

See references of WO 9005053A1

Cited by

CN111546078A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 9005053 A1 19900517**; EP 0396711 A1 19901114; JP H03503266 A 19910725; KR 900701490 A 19901203; US 5099820 A 19920331

DOCDB simple family (application)

**FR 8900561 W 19891027**; EP 89912636 A 19891027; JP 51166189 A 19891027; KR 900701422 A 19900703; US 49950390 A 19900904